

GENÈSE 6: Les jours de Noé

KJV-lite™ VERSES

GENESIS 6: The Days of Noah

www.ilibros.net/KJV-lite.html

Is Genesis History,

Paleontologist, Dr. Kurt Wise PhD, from Harvard University says; In the 21st century, there are 2 competing paradigms that exist about the true history of our cosmos:

the prevailing **deep time** of the universe, including: long ages, uniform processes, and slow changes; 13,000,000,000 years;

or

the young earth, not so uniform, early on experiencing cataclysmic changes, 7000 years. Both are scientific in the sense of looking at a common body of data.

But why it matters: we're dealing with the origin of the universe; the origin of mankind, the origin of sin and evil in the world; the origin of the geological formations found all around us;

2 Peter 3; the scoffers in the last days will say: [all things continue as they were from the beginning](#); what is happening right now, the slow flowing creeks throughout the earth,

for this they are willingly, intentionally, purposely ignorant... ignoring the facts on the ground about the creation and the flood.

These events are not like the present; yet all these pictures are evidence of a massive flood.

In the earth's prevailing geological record, we see layers of cataclysms and upheavals all over the world.



Est l'histoire de la Genèse,

Paléontologue, Dr Kurt Wise PhD, de l'Université Harvard dit; Au 21ème siècle, il existe 2 paradigmes concurrents qui existent sur la véritable histoire de notre cosmos:

le **temps profond** dominant de l'univers, y compris: les âges longs, les processus uniformes et les changements lents; 13 000 000 000 d'années;

ou

la jeune terre, moins uniforme, connaît très tôt des changements cataclysmiques, 7000 ans.



Les deux sont scientifiques dans le sens d'un ensemble de données commun.

Mais pourquoi c'est important: nous avons affaire à l'origine de l'univers; l'origine de l'humanité, l'origine du péché et du mal dans le monde; l'origine des formations géologiques trouvées tout autour de nous;

2 Pierre 3; les moqueurs des derniers jours diront: [toutes choses continuent comme elles étaient depuis le commencement](#); ce qui se passe en ce moment, les ruisseaux qui coulent lentement à travers la terre,

pour cela, ils sont volontairement, intentionnellement, volontairement ignorants... ignorant les faits sur le terrain concernant la création et le déluge.

Ces événements ne sont pas comme le présent; pourtant, toutes ces photos témoignent d'une inondation massive.

Dans les archives géologiques dominantes de la terre, nous voyons des couches de cataclysmes et de bouleversements partout dans le monde.

GENÈSE 6: Les jours de Noé

KJV-lite™ VERSES

GENESIS 6: The Days of Noah

www.ilibros.net/KJV-lite.html

So, you can't solely use the present model of earth to explain the past, though our present tools, do help us to understand the past better.

If you go back to the beginning, the Bible describes a sequence of times in earth's history... each with different things happening; if you lived during any of the other epochs, you wouldn't fully understand the previous or following period... due to its differences.

The five identifiable epochs:

1. **The Creation Epoch**, in 6 days God created the entire universe; the planets and stars; stretching out the universe, and the Bible says: He ended His creative work.



2. **The Edenian Epoch**, the unknown period of time when Adam and Eve are in the Garden of Eden; very different from the present; we get the idea that had they done right, they would live forever. It ended with God cursing the ground, He changed rules in the universe; no longer would the sun shine forever, no longer is mankind going to live forever. This period is hard to imagine, and we wouldn't have made these conclusions without the word of God telling us.



3. **The Ante-Diluvian Epoch**, the time before the flood, but after the fall of mankind. It's a world that is different than the present. The same natural laws were present, but the creatures and plants are very different, obviously it's a warmer earth. The continents are in different positions than now.



Donc, vous ne pouvez pas utiliser uniquement le modèle actuel de la terre pour expliquer le passé, bien que nos outils actuels nous aident à mieux comprendre le passé.

Si vous revenez au début, la Bible décrit une séquence de moments dans l'histoire de la terre... chacun avec des choses différentes qui se produisent; si vous avez vécu à l'une des autres époques, vous ne comprendriez pas pleinement la période précédente ou suivante... en raison de ses différences.

Les cinq époques identifiables:

1. **L'époque de la création**, en 6 jours, Dieu a créé l'univers entier; les planètes et les étoiles; étirant l'univers, et la Bible dit: Il a mis fin à son travail créatif.

2. **L'époque édénienne**, la période inconnue où Adam et Eve sont dans le jardin d'Eden; très différent du présent; nous avons l'idée que s'ils avaient bien fait, ils vivraient pour toujours. Cela s'est terminé avec Dieu maudissant le sol, Il a changé les règles de l'univers; le soleil ne brillera plus pour toujours, l'humanité ne vivra plus pour toujours. Cette période est difficile à imaginer, et nous n'aurions pas tiré ces conclusions sans que la parole de Dieu nous le dise.

3. **L'époque anté-diluvienne**, le temps avant le déluge, mais après la chute de l'humanité. C'est un monde différent du présent. Les mêmes lois naturelles étaient présentes, mais les créatures et les plantes sont très différentes, évidemment c'est une terre plus chaude. Les continents sont dans des positions différentes de celles d'aujourd'hui.

GENÈSE 6: Les jours de Noé

KJV-lite™ VERSES

GENESIS 6: The Days of Noah

Peter says, life during this period was completely destroyed, and the geological record suggests massive volcanic action, and mountains rising to 10,000s of feet; 1000s of feet of sediment being sheared off the continents and replaced across hundreds and thousands of miles.

4. **The Post-Flood Epoch;** the earth has to recover, its atmosphere has to recover, the sediment has to subside; water has to retreat; earthquakes need to decrease in intensity; plants and animals have to spread throughout the earth; the ice-age, which is a consequence of the thermal vents exploding during the flood –

hot water is evaporating off the oceans, cooling the oceans; dropping massive volumes of water that accumulate into thick sequences of ice, miles thick at the poles; glaciers continue to melt even in our times, evidence the earth is still recovering from the flood.

5. **The Modern Epoch;** you can study present processes in our world today, what we currently see happening today and extend it back in time, we can arrive within centuries of the flood of Noah. Though we cannot understand the plant and animal life found fossilized in the rocks just by reading the Bible:

but in our modern understanding, we can better read the rocks, gifts of God's creation and learn what happened.

So, is there scholarly evidence for a flood catastrophe?
Yes.

Is Noah's Flood Simply a Retelling of Prior Mythologies?

According to J. Warner Wallace, guest writer on Ratio Christi network: There are over 250 historic flood accounts across the globe from just about every culture or primitive society you can imagine.

Peter dit que la vie durant cette période a été complètement détruite, et les archives géologiques suggèrent une action volcanique massive et des montagnes s'élevant à 10 000 pieds; Des milliers de pieds de sédiments sont cisaillés au large des continents et remplacés sur des centaines et des milliers de kilomètres.

4. **L'époque post-inondation;** la terre doit récupérer, son atmosphère doit récupérer, les sédiments doivent se calmer; l'eau doit reculer; les tremblements de terre doivent diminuer en intensité; les plantes et les animaux doivent se répandre sur toute la terre; l'ère glaciaire, qui est une conséquence de l'explosion des événements thermiques pendant l'inondation –

l'eau chaude s'évapore des océans, refroidissant les océans; laisser tomber des volumes massifs d'eau qui s'accumulent en épaisses séquences de glace, des kilomètres d'épaisseur aux pôles; les glaciers continuent de fondre même à notre époque, preuve que la terre se remet toujours des inondations.

6. **L'époque moderne;** vous pouvez étudier les processus actuels dans notre monde aujourd'hui, ce que nous voyons actuellement se produire aujourd'hui et l'étendre dans le temps, nous pouvons arriver quelques siècles après le déluge de Noé. Bien que nous ne puissions pas comprendre la vie végétale et animale trouvée fossilisée dans les roches simplement en lisant la Bible:

mais dans notre compréhension moderne, nous pouvons mieux lire les roches, les dons de la création de Dieu et apprendre ce qui s'est passé.

Alors, existe-t-il des preuves scientifiques d'une catastrophe due aux inondations? **Oui.**

Le déluge de Noé est-il simplement un récit de mythes antérieurs?

Selon J. Warner Wallace, écrivain invité sur le réseau Ratio Christi: Il existe plus de 250 récits d'inondations historiques à travers le monde provenant de presque toutes les cultures ou sociétés primitives que vous pouvez imaginer.

GENÈSE 6: Les jours de Noé

KJV-lite™ VERSES

GENESIS 6: The Days of Noah

www.ilibros.net/KJV-lite.html

Beyond the region of Turkey, Egypt and Persia, these ancient accounts are found in the history of people groups as far away as China and Thailand, Australia and New Zealand, Alaska and the North American continent, the islands of the South Pacific and throughout Central and South America.

I've examined these stories and, to be fair, some of them are dissimilar to the Biblical account of the flood. But many also include features or details found in Moses' description. A favored family 88%; was warned in advance 66%; of a globally catastrophic flood 95%. The survivors used a boat 70%; to save animals 67%; and eventually landed on a mountain 57%.



Au-delà de la région de la Turquie, de l'Égypte et de la Perse, ces récits anciens se retrouvent dans l'histoire de groupes humains aussi éloignés que la Chine et la Thaïlande, l'Australie et la Nouvelle-Zélande, l'Alaska et le continent nord-américain, les îles du Pacifique Sud et dans tout le centre et Amérique du Sud.

J'ai examiné ces histoires et, pour être honnête, certaines d'entre elles sont différentes du récit biblique du déluge.

Mais beaucoup incluent également des fonctionnalités ou des détails trouvés dans la description de Moïse. Une famille favorisée 88%; a été prévenu à l'avance 66%; d'une inondation catastrophique à l'échelle mondiale 95%. Les survivants ont utilisé un bateau à 70%; pour sauver des animaux 67%; et finalement atterri sur une montagne 57%.

J. Warner Wallace is a [Cold-Case Detective](#), an Adjunct Professor at Biola University / MA in Christian Apologetics Program a [Christian Case Maker](#), and the author of [Cold-Case Christianity](#)

[We Came From Where?](#) (resource links)

[A Flood of Flood Stories](#) | [The Global Flood Story - Part 1](#) | [The Receding Flood – Part 2](#) | [The Ark](#) | [The Reality of Noah's Ark](#)

Or my web page: [Almighty Science](#)

Both Matthew 24 and Luke 17 similarly record the words of Jesus, saying: as the days of Noah, they were eating and drinking; marrying and giving in marriage; and knew not until the flood came, and took them all away; so, will also the coming of the Son of man be.



Check out these links:

[Mount St Helens: Evidence Young Earth](#)



Check out: [Lost Ancient Technology](#)
[Hi-tech Relics Before the Flood](#)
[Technology before the Flood](#)